
Burgerinitiatief Private Cultuureducatie Goirle en Riel. 

Het spel lijkt gespeeld….. 

Wat is er gebeurd: 

• inspraak gemeenteraad, 19 mei 2020 
Op 19 mei mochten Marleen en Rob namens ondergetekenden tijdens de 
oordeelsvormende vergadering van de gemeenteraad het burgerinitiatief 
toelichten. Vele raadsleden stelden vragen over het initiatief en ons punt 
van zorg is overduidelijk onder de aandacht van de raadsleden gebracht. Tijdens 
deze vergadering nodigde wethouder Swaans ons uit voor een overleg. 

• in Goolse Kringen, 20 mei 2020 

Tijdens deze uitzending van het LOG mochten we nogmaals ons initiatief en de bedoeling onder de 
aandacht brengen, Marleen ging in gesprek met Ben Loonen en Gonnie Spermon. 

• gemeenteraad, 2 juni 2020 
Tijdens deze vergadering is een motie ingediend om de voorgenomen bezuiniging 
op cultuur terug te draaien; deze motie bleek helaas op onvoldoende steun te 
kunnen rekenen. 

• Publicatie Brabants Dagblad, 3 juni 2020 
 Joost Goutziers lichtte nogmaals toe waarom een cultuureducatie-school van belang is voor de 
cultuureducatie en samenhang binnen de Goirlese en Rielse gemeenschap. 

• overleg met wethouder Swaans, 4 juni 2020 
Namens ondergetekenden zijn Annemiek en Rob bij wethouder Swaans op gesprek 
geweest. We hadden met hem een zeer plezierig en constructief gesprek over de 
recente ontwikkelingen inzake privatisering van cultuureducatie. 

• bericht aan gemeenteraad en wethouder Swaans, 
7 juni 2020 
Middels een korte brief hebben wij naar aanleiding van het gesprek met wethouder 
Swaans terugkoppeling gegeven aan de gemeenteraad en de wethouder. 
De volgende twee punten brachten we onder de aandacht . 
 
Ten eerste dat cultuureducatie als één van de kerntaken van het sociale en 
inclusieve beleid van onze prachtige gemeente moet worden gezien. Afbouw naar 
'0' subsidie vanaf 2023 is echt pure armoede en moeten we echt niet willen. 
De wethouder gaf aan dat de in wording zijnde cultuurnota, dé 
inhoudelijke aanknopingspunten biedt om een ambitie te formuleren voor cultuur 
en cultuureducatie in de gemeente Goirle.  
 
Ten tweede dat het bijzonder is dat de totale bezuinigingsopdracht van 300.000 
voor de 3 culturele instellingen gezamenlijk, wordt gerealiseerd door de opoffering 
van één instelling (Factorium). Dit kan niet anders dan impact hebben op kwaliteit 
en aanbod van cultuureducatie. Het college heeft eind april in haar openbare 
besluit over instemming met het bezuinigingsvoorstel als voorwaarde gesteld dat 
service en aanbod op niveau moeten blijven. Het lijkt er nu op dat middelen enkel worden 
aangewend voor frictiekosten en afvloeiing 



van personeel wat nodig lijkt te zijn ter voorkoming van faillissement van Factorium, dan betekent dit 
dat het subsidiegeld op korte termijn wegvloeit naar een partij die het financieel zeer 
zwaar heeft en dat het maar de vraag is of deze contractpartij de komende jaren 
aan haar verplichtingen (voortzetting van het leveren van cultuureducatie) kan 
voldoen. 
 
Samengevat hebben we de gemeente verzocht om de uitkomsten van deze 
continuïteitstoets nauwlettend te volgen én om de ambitie inzake cultuur en 
cultuureducatie in de aanstaande cultuurnota te formuleren, om vervolgens te 
bezien hoe de financiering daarvan te realiseren. 

• Gemeenteraadsvergadering 23 juni 2020 
Tijdens deze raadsvergadering stond een eerste bespreking van de cultuurnota op de agenda.  
Niets in deze vergadering wees op uitstel van het besluit tot bezuinigen door het opofferen van 
Factorium.  
 
Op 1 juli 2020 kregen alle ouders van leerlingen een mailing van Factorium waarin zeer helder staat 
verwoord dat elke docent zelfstandig doorgaat. 
Er blijkt niets over te zijn van de belofte van het college in april van “voorzetting van kwaliteit en 
niveau”; geen centrale regie, niets. 
 

 

Conclusie: 
Wij zijn uitgespeeld. Helaas moeten we concluderen dat de politiek kennelijk niet ons gevoel van 
urgentie deelt om cultuureducatie voor Goirle te behouden.  
De politieke kaarten zijn gespeeld en alle inhoudelijke, sterke en door velen gedragen argumenten 
hebben niet de boventoon gevoerd. 
We boden een mooi realiseerbaar alternatief, waarin betrokken burgers aan de slag wilden. 
Het is helaas gesneuveld in het politieke spel. 
 

Marleen van Eijndhoven - Rob Kluyt - Irene Lambour - Karen Molin - Annemiek van Puijenbroek 

gesteund door ruim 300 steunbetuigingen   

 


